



Q K 1 8 1 6 0 5 9

ISSN 1672-3244

CN 11-4980/R

CODEN ZKHWAA

- 美国EBSCO收录期刊
- 美国化学文摘(CA)收录期刊
- 中国科技核心期刊
- 中国科技论文统计源期刊
- 中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
- RCCSE中国核心学术期刊 (A)

中国口腔颌面外科杂志

ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI
2018年3月第16卷第2期第97~192页



CHINA JOURNAL OF
ORAL AND
MAXILLOFACIAL SURGERY

Vol. 16 No.2, March 2018

ISSN 1672-3244



9 771672 324183

万方数据

中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊
Official Journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, CSA
<http://www.cjoms.org>

中国口腔颌面外科杂志

ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI

双月刊 2002年11月8日创刊 第16卷 第2期 第97~192页 2018年3月出版



[期刊基本参数]CN 11-4980/R * 2002 * b * A4 * 96 * zh+en * P * ¥15.00 * 4000 * 19 * 2018-03

| | |
|--------------------------------|---|
| 主 管 | 国家卫生健康委员会 |
| | (100044 北京市西直门外南路1号) |
| 主 办 | 中华口腔医学会 |
| | 100081 北京市海淀区中关村南大街甲18号 |
| | 联系人:石淑芹, Tel:010-62116665 |
| 编 辑 | 《中国口腔颌面外科杂志》编辑委员会 |
| | 200011 上海市制造局路639号 |
| | 电话 (021)53315290/63121780 |
| | 传真 (021)63121780 |
| | 电子邮件 cnjoms@163.com |
| 网 址 | http://www.cjoms.org |
| 新 浪 微 博 | http://weibo.com/2166011802 |
| 户 名 | 《中国口腔颌面外科杂志》杂志社 |
| 账 号 | 1001017619006903917 |
| | 工行上海市局门路支行 |
| 名 誉 主 编 | 邱蔚六(院士) |
| 主 编 | 郑家伟 E-mail:davidzhengjw@hotmail.com |
| 副 主 编 | 张志愿(院士) 王 兴 俞光岩 赵怡芳 |
| 责 任 编辑 | 张辉红 E-mail:xiaoqi8720@163.com |
| 出 版 | 精诚口腔医学期刊传媒有限责任公司 |
| 印 刷 | 上海欧阳印刷厂有限公司 |
| 国 内 发 行 | 上海市报刊发行局 |
| 国 外 总 发 行 | 中国国际图书贸易总公司 (北京399信箱,100044) 国外代号 BM6874 |
| 定 购 | 全国各地邮局 邮发代号 4-759 |
| 邮 购 | 《中国口腔颌面外科杂志》编辑部 |
| 定 价 | 每期:15.00元 全年 90.00元 |
| 中 国 标 准 连 续 出 版 物 号 | ISSN 1672-3244 CODEN ZKHWAA CN 11-4980/R |
| ©2018年版权归《中国口腔颌面外科杂志》 编辑部所有 | |

目 次

论 著

- 低分子壳寡糖对 LPS 诱导的小鼠颅骨吸收的抑制作用 (97)
郭克, 何佳嘉, 刘宗霖, 张耀升, 王文超, 王烨欣, 徐伟峰, 张善勇
- Bmi1 对舌鳞癌侧群细胞迁移、侵袭和增殖能力的调控作用及机制探讨 (102)
何倩婷, 汤磊乐, 孙菁菁, 卢志远, 王安训
- RAC1 对人舌鳞癌 CAL27 细胞迁移、侵袭的影响 (108)
何宗轩, 王伟, 王奇民, 童磊, 盛善桂, 陈正岗
- 应用 RNA-Seq 技术筛选唾液腺腺样囊性癌嗜神经侵袭相关差异表达基因 (114)
李欢, 杨新杰, 王维威, 雷德林
- 唾液腺恶性多形性腺瘤中 CDH1 基因启动子甲基化与 E-cadherin 表达的相关性分析 (120)
夏亮, 胡宇华, 王丽珍, 顾挺, 李江, 田臻
- α 2巨球蛋白对大鼠下颌骨放射性骨坏死的预防作用 (126)
李洁, 孔祥波, 陈雪英, 刘仰, 钟婉珍, 房思炼
- 辛伐他汀联合干扰 miR-21 对唾液腺腺样囊性癌细胞迁移和侵袭的影响 (132)
王超, 黎婷, 严斐, 蔡文燕, 蒋星宇, 孙晋虎
- 间歇性鼻阻塞对幼年大鼠髁突软骨细胞成软骨作用的早期影响 (138)
孙蕙珺, 王晓玲, 朱妍菲, 于倩, 聂萍, 朱敏
- 热疗对 Cal27 细胞 Id-1、HSF1 表达的影响 (144)
孙俊伟, 罗丹, 刘浩, 王升志
- 东北地区 274 例腭裂患者临床特征与 ABO 血型分析 (149)
史春玲, 李锋, 刘奕
- 颌面头颈外科术后气道管理困难的手术因素分析 (153)
杨雅琼, 严佳, 黄燕
- 平阳霉素联合激素治疗肉芽肿性唇炎的临床疗效评价 (157)
顾玲, 黄迪炎, 付崇建, 王昭领, 王栋, 杨璐, 朱国雄
- 咬合引导的颌骨重建精确度分析及功能评价 (162)
王明一, 王慧珊, 杨劫, 刘剑楠, 曲行舟, 张陈平
- 预防性经皮内镜胃造瘘术在接受放化疗的头颈部肿瘤患者中的应用 (167)
钱立, 葛奎, 徐兵, 吴嘉骏, 王繁麟, 范晶娴, 张霖
- 70 例牙源性下行性坏死性纵隔炎临床分析 (171)
夏韫晖, 曲禄瑶, 梁翔, 姜滨, 钱文涛, 蔡协艺, 张伟杰, 管欣

医学教育

口腔外科开展继续医学教育的经验与思考

(176)

于海,侯锐,许广杰,杨霞,惠小勇,周宏志,丁宇翔,薛洋,胡开进

治疗指南

Klippel-Trenaunay 综合征临床实践指南

(180)

赵泽亮,郑家伟

综述

种植修复在头颈部肿瘤放疗后的应用及研究进展

(185)

邓刚,刘晶,于德栋,吴轶群

Foxc2 生理功能研究进展

(188)

沈洪洲,司家文,沈国芳

国际文摘

1. 70岁以上的切缘阳性或淋巴结包膜外转移头颈癌患者术后放化疗和淋巴结分级的影响(107);
2. 接受微血管重建患者围术期淋巴水肿的影响(107);
3. T4N0头颈癌患者辅助放化疗的作用:国家癌症数据库分析(148);
4. 头颈淋巴水肿的治疗:一项治疗计划的评价(148);
5. 调强放疗治疗扁桃体癌和舌根癌的效果比较(161);
6. 人乳头瘤病毒与鼻咽癌(161);
7. 原发灶隐匿涉及颈淋巴结 p16+鳞癌的同侧口咽部放疗(166);
8. 头颈部原发灶隐匿的头颈鳞癌:口咽癌的有效预测因素(166);
9. 颌骨放射性骨坏死的预测因素:回顾性研究(187);
10. 扁桃腺间充质干细胞在放射性骨坏死大鼠模型上的预防作用(187)

信息

《上海口腔医学》征订启事(113);第十二次全国口腔颌面-头颈肿瘤内科学术会议第一轮通知(131);第十四次全国口腔颌面外科学术会议第一轮通知(175)

《中国口腔颌面外科杂志》是中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊,所发表之图文,版权(含翻译权)均归中国口腔颌面外科杂志编辑部(出版人)所有。未经出版人书面许可,不得对本刊内容进行任何形式的转载、转播及复制,包括转换成用于资料信息处理设施的机械、电子语言。

本刊实行通讯作者负责制,每篇论文均由2~3位同行评委(peer reviewer)独立审稿。发表的图文中所表达的任何内容与观点,均属作者个人的见解与意见,并不反映和代表《中国口腔颌面外科杂志》编辑部的立场和观点。有关所发表文章的任何问题,均由作者负责解释,出版人不承担任何与之相关的责任。

本刊已被《美国化学文摘》(CA)、EBSCO、中国学术期刊综合评价数据库、科技部中国科技论文统计源期刊、中国科技核心期刊、中文科技期刊数据库收录。

本杂志采用无酸纸(acid-free paper)印刷。

China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery



Published Bimonthly Founded on November 8, 2002 VOLUME 16 NUMBER 2, PAGES 97-192, March 2018

[Journal Basic Parameters]CN 11-4980/R*2002*b*A4*96*zh+en*P*¥15.00*4000*19*2018-03

ADMINISTRATOR

National Health Committee of China
Lateral South Road, No. 1, Xizhi Gate,
100044 Beijing, China

SPONSOR

Chinese Stomatological Association (CSA)
Zhongguancun Southern Road, No.18, Haidian
District, 100081 Beijing, China. Correspondence
to SHI Shu-qin Tel:010-62116665

EDITOR

Editorial Board
China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery
No. 639, Zhi-Zao-Ju Road,
200011 Shanghai, China
Tel: 86-021-53315290, 63121780
Fax: 86-021-63121780
E-mail:enjoms@163.com
Website:<http://www.cjoms.org>
Microblog at Sina:
<http://weibo.com/2166011802>
Account Number: 1001017619006903917

HONOR EDITOR-IN-CHIEF

QIU Wei-liu(Member of CAE)

EDITOR-IN-CHIEF

ZHENG Jia-wei
E-mail:davidzhengjw@hotmail.com

VICE EDITOR-IN-CHIEF

ZHANG Zhi-yuan(Member of CAE)
WANG Xing
YU Guang-yan
ZHAO Yi-fang

EXECUTIVE EDITOR

ZHANG Hui-hong
E-mail: xiaoqi8720@163.com

PUBLISHER

Editorial Office
China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery
No. 639, Zhi-Zao-Ju Road,
200011 Shanghai, China

TYPESETTING AND PRINTING

Shanghai Ou Yang Printing Co., Ltd.

OVERSEAS DISTRIBUTOR

China International Book
Trading Company, P.O. Box 399,
100044 Beijing, China,
Code No. BM6874

CHINA STANDARD SERIES NUMBER

ISSN 1672-3244
CODEN ZKHWA6
CN 11-4980/R

SUBSCRIPTIONS

Yearly Subscription Rates 90.00 RMB,
Single Issue 15.00 RMB

COPYRIGHT © 2018 by the Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery

CONTENTS

Original Articles

- Inhibition of chitosan oligosaccharide on skull resorption in mice induced by lipopolysaccharides (97)
GUO Ke, HE Jia-jia, LIU Zong-lin, ZHANG Yao-sheng, WANG Wen-chao, WANG Ye-xin, XU Wei-feng, ZHANG Shan-yong
- Bmi1 mediated migration, invasion and proliferation of stem cells of tongue squamous cell carcinoma (102)
HE Qian-ting, TANG Lei-le, SUN Jing-jing, LU Zhi-yuan, WANG An-xun
- Effect of RAC1 on migration and invasion of human squamous cell carcinoma of tongue cell line of CAL27 (108)
HE Zong-xuan, WANG Wei, WANG Qi-min, TONG Lei, SHENG Shan-gui, CHEN Zheng-gang
- Primary study of the perineural invasion related genes of salivary adenoid cystic carcinoma by RNA-Seq (114)
LI Huan, YANG Xin-jie, WANG Wei-qi, LEI De-lin
- CDH1 gene methylation and E-cadherin in salivary malignant pleomorphic adenoma (120)
XIA Liang, HU Yu-hua, WANG li-zhen, GU Ting, LI Jiang, TIAN Zhen
- Effect of alpha2-macroglobulin on osteoradionecrosis of mandible in rats (126)
LI Jie, KONG Xiang-bo, CHEN Xue-ying, LIU Yang, ZHONG Wan-zhen, FANG Si-lian
- Effect of simvastatin combined with simiR-21 on migration and invasion of human salivary adenoid cystic carcinoma (132)
WANG Chao, LI Ting, YAN Fei, CAI Wen-yan, JIANG Xing-yu, SUN Jin-hu
- Intermittent nasal obstruction causes early effects on chondrogenesis of mandibular condylar chondrocytes (138)
SUN Hui-jun, WANG Xiao-ling, ZHU Yan-fei, YU Qian, NIE Ping, ZHU Min
- Effect of hyperthermia on Id-1,HSF1 expression in Cal27 cell line (144)
SUN Jun-wei, LUO Dan, LIU Hao, WANG Sheng-zhi
- Association of ABO blood groups with cleft palate in 274 patients in the northeast China (149)
SHI Chun-ling, LI Duo, LIU Yi

Analysis of procedure factors contributing to postoperative difficult airway management of head neck and maxillofacial surgery (153)

YANG Ya-qiong, YAN Jia, HUANG Yan

Investigation of the treatment effect of pingyangmycin plus corticosteroids on cheilitis granulomatosa (157)

GU Ling, HUANG Di-yan, FU Chong-jian, WANG Zhao-ling, WANG Dong, YANG Lu, ZHU Guo-xiong

Accuracy and function rehabilitation of occlusion guided jaw reconstruction in 60 patients (162)

WANG Ming-yi, ONG Hui-shan, YANG Jie, LIU Jian-nan, QU Xing-zhou, ZHANG Chen-ping

Prophylactic percutaneous endoscopic gastrostomy in patients with head and neck cancer undergoing radiotherapy and chemotherapy (167)

QIAN Li, GE Kui, XU Bing, WU Jia-jun, WANG Fan-lin, FAN Jing-xian, ZHANG Lin

Clinical analysis of 70 cases of odontogenic descending necrotizing mediastinitis (171)

XIA Yun-hui, QU Lu-yao, LIANG Xiang, JIANG Bin, QIAN Wen-tao, CAI Xie-yi, ZHANG Wei-jie, GUAN Xin

Dental Education

Experience and thinking on the development of continuing medical education in oral surgery (176)

YU Hai, HOU Rui, XU Guang-jie, YANG Xia, HUI Xiao-yong, ZHOU Hong-zhi,

DING Yu-xiang, XUE Yang, HU Kai-jin

Treatment Guidelines

Clinical practice guidelines for Klippel-Trenaunay syndrome (translation version) (180)

ZHAO Ze-liang, ZHENG Jia-wei

Review Articles

Application and research progress of dental implant in patients with head and neck neoplasms after radiotherapy (185)

DENG Gang, LIU Jing, YU De-dong, WU Yi-qun

Current research progress of physiological functions of Foxc2 (188)

SHEN Hong-zhou, SI Jia-wen, SHEN Guo-fang

Current Literatures

(107) (148) (161) (166) (187)

News and Announcements

(113) (131) (175)

China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery(CJOMS)(ISSN 1672-3244), an official journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, Chinese Stomatological Association (CSA), is designed to present the latest basic scientific and clinical findings of Oral and Maxillofacial Surgery in China. It is published bimonthly by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. Copyright © 2018 by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. All rights reserved. No contents are allowed to be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, for any purpose, without the written permission from the publisher.

All manuscripts are peer reviewed by two or three independent expert reviewers. This journal is indexed and abstracted by Chemical Abstracts (CA), EBSCO Dentistry & Oral Sciences Source, Chinese Key Scientific and Technologic Journals, Chinese Academic Journals-CD(CAJ-CD) and SWIC.

This Journal is printed on acid-free paper.

The information presented in the papers and the opinions expressed therein are those of the individual authors and not necessarily reflect the views of the Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. The publisher assumes no liability for any materials published in the journal. All statements are the responsibilities of the authors, particularly the corresponding author(s).

**DenTech China
2018**

www.dentech.com.cn

第二十二届 中国国际口腔器材展览会暨学术研讨会

The 22nd China International Exhibition & Symposium
on Dental Equipment, Technology & Products

2018.10.31-11.03

上海世博展览馆

Shanghai World Expo
Exhibition and Convention Center

批 准 单 位：中华人民共和国商务部

主 办 单 位：中国国际科技会议中心

承 办 单 位：上海交通大学医学院附属第九人民医院 / 上海市口腔医学会 / 上海博星展览有限公司

协 办 单 位：上海交通大学口腔医学院 / 上海市口腔医学研究所 / 同济大学口腔医学院 /
复旦大学附属口腔医院

Approved by: Ministry of Commerce of the People's Republic of China

Sponsored by: China International Conference Center for Science & Technology

Organized by: Shanghai Ninth People's Hospital, Shanghai Jiao Tong University School of Medicine / Shanghai Stomatological Association /

Shanghai UBM ShowStar Exhibition Co., Ltd.

Co-organized by: College of Stomatology, Shanghai Jiao Tong University / Shanghai Research Institute of Stomatology /

School of Stomatology, Tongji University / Shanghai Stomatological Hospital, Fudan University



添加官方微信
OFFICIAL WECHAT

万方数据

2018年3月出版

邮发代号:4-759

CN 11-4980/R

ISSN 1672-3244

定价:15.00 元